
J E G Y Z Ő K Ö N Y V

Készült: Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2009. január 29-én 
megtartott képviselő-testületi ülésén.

Ülés helye: Szabó Károly Művelődési Ház és Könyvtár 

Jelen vannak: Nosza József polgármester, Bácskay Tamás alpolgármester, Kovács László, 
Nyíri László, Kurilla Olivér, Mikó Imre, Széplaki Zoltán, Molnár Sándor, Smiri 
László, dr. Mieczynszky Ernő képviselő, Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna jegyző, Smiriné
Papp Katalin pénzügyi csoportvezető, Hangyál István műszaki ellenőr

Nosza József polgármester köszönti a megjelenteket. Megállapítja, hogy a testület 
határozatképes. 
Javasolja, hogy 9. napirendi pontnak vegyék el az Alapszolgáltatási Központ vezetői 
pályázatnak elbírálását. A témát zárt ülésen tárgyalják, mert a pályázó nem egyezett 
bele a nyilvános tárgyalásba. 
Javaslatára a képviselő-testület 10 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül
az alábbi napirendi pontokat hagyja jóvá:

N A P I R E N D

1. Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról és a két ülés között történt 
fontosabb eseményekről

Előadó: Nosza József polgármester 

2. Beszámoló a szennyvízberuházásról
 Előadó: Hangyál István

3. A 2009. évi szemétszállítási díjtétel megállapítása.
 Előadó: Nosza József polgármester 

4. A vállalkozó háziorvosok, fogorvos által az önkormányzatnak fizetett költségtérítés 
felülvizsgálata. 

Előadó: Nosza József polgármester 

5. Az önkormányzat 2009. évi költségvetésének tárgyalása (I. forduló). 
Előadó: Nosza József polgármester 

6. A köztisztviselői teljesítmény követelmények alapját képező célokról döntés.
Előadó: Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna jegyző 

7. Testvértelepülési kapcsolatfelvétel keretének meghatározása
Előadó: Nosza József polgármester  

8. Bejelentések



~ 2 ~

9. Alapszolgáltatási Központ vezetői pályázatának elbírálása (zárt ülés)
 Előadó: Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna jegyző 

Első napirendi pont: Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról és a két ülés 
között történt fontosabb eseményekről

Mikó Imre képviselő kérdezi, hogy a szilárd hulladék tároló telep rekultivációjának 100 %-os
támogatása mennyire biztos?
Kérdezi, hogy január 22-én a legnagyobb iparűzési adót fizető vállalkozók 
megvendégelésén mi történt?

Nosza József polgármester válaszában elmondja, hogy a DAREH konzorcium érdekeltségi 
területén lévő települések részére elkészített szükséges tanulmányra és tervezésre 
nyertek forrást. Az elkészített tervekkel lehet pályázni a második fordulóra. Az első 
forduló sikere maga után vonja a második fordulós sikert, amennyiben nincs formai 
vagy más nagy jelentőségű hiba a pályázatban. 
A legnagyobb iparűzési adót fizető vállalkozóknak adott egy tájékoztatást a testület 
munkájáról, a vállalkozások fejlesztése, munkahelyteremtés területén tett 
próbálkozásokról. A megjelenteket megvendégelték hidegtállal, és kötetlen 
beszélgetést folytattak. 20 vállalkozót hívtak meg, 19 vállalkozó jelent meg. 
Sikeresnek ítéli az eseményt. 

Kurilla Olivér képviselő kérdezi, hogy a december 10-i programon a községet érintő 
lehetőség felmerült-e?

Nosza József polgármester elmondja, hogy a megyei önkormányzat által kidolgozás alatt álló 
program tervezetéről szól az egyeztetés, mely megyei szinten értendő, nem települési 
szinten. 

dr. Mieczynszky Ernő képviselő kérdezi, hogy a polgármesternek tavalyi évről hány nap 
szabadsága maradt?

Nosza József polgármester válaszában elmondja, hogy tavalyról 24 nap szabadsága van még, 
mivel most januárban már vett ki belőle, mert tüdőgyulladása volt, de nem akarta 
táppénzzel terhelni az önkormányzatot. 

dr. Mieczynszky Ernő képviselő kérdezi, hogy milyen lehetőségek vannak a maradvány 
kifizetésére, átvitelére?

Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna jegyző elmondja, hogy a polgármesterek jogállásáról külön 
törvény rendelkezik. A Képviselő-testület SzMSz-ében szabályozta, hogy a 
polgármester a testületi üléseken köteles bejelenteni, mikor volt szabadságon. Előző 
polgármester esetében a ciklus lejárta után szabadságmegváltás címén került 
megváltásra a ki nem vett szabadság. 
Mivel ez dr. Mieczynszky Ernő képviselő részéről visszatérő kérdés, javasolja, hogy a 
testület döntse el, hogyha szeretnék módosítani ezt szabályozást.

Nosza József polgármester javaslatára a Képviselő-testület 10 igen szavazattal - ellenszavazat
és tartózkodás nélkül - az alábbi határozatot hozza: 
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1/2009.(I.29.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 

a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 
és a két ülés között történt fontosabb eseményekről

szóló beszámolót elfogadja. 

Második napirendi pont: Beszámoló a szennyvízberuházásról.

Hangyál István műszaki ellenőr elmondja, hogy december 01-jén megtörtént a műszaki 
átvételi eljárás, így meg tudták igényelni a TEKI támogatást. A hálózat lefektetése 
megtörtént, a műtárgyak elhelyezésre, és lebetonozásra kerültek, a szükséges gépeket 
beépítették. Az üzempróbát eredetileg úgy tervezték, hogy december 15-ig 
megvalósul. A rendkívüli fagy, és némi szervezetlenség miatt ez elmaradt, az ünnepek 
körül pedig már nem látták értelmét. Így nem sikerült december 19-ig üzembe 
helyezni a rendszert. 
Az érintett szervekkel megbeszélték, hogy mi szükséges a próbaüzemhez, a 
hiányosságokat pótolták. 72 órás tisztavizes üzempróba van. 
Ha a próbaüzem rendben lement, akkor teljesült a vállalás. Hátra van még a 
helyreállítási munkálatok, a telepen a régi és az új rendszer átkötése, járdaépítések, 
parkosítás. 
Csak apróbb gondok merültek fel problémaként. Mikor az új vállalkozónak adták át a 
munkálatokat, akkor azt gondolta, hogy nem lesz befejezve időben, de érdekes módon 
a telep dolgai haladtak lassabban. 

Nosza József polgármester elmondja, hogy folyamatosan kapcsolatban van a kivitelezővel. 
Olyan információja van, hogy február hónapban megkezdődhetnek a lakossági 
rácsatlakozások. 

Hangyál István műszaki ellenőr ezt megerősíti. 

Nosza József polgármester elmondja, hogy a kábel-tv-ben fogják meghirdetni a pontos 
dátumot, hogy mikortól lehet rákötni a hálózatra. 

Molnár Sándor képviselő kérdezi, hogy mennyibe került az előző fővállalkozó által vétett 
hibák helyreállítása?

Hangyál István műszaki ellenőr elmondja, hogy nem tud ilyen adatot. Még később készül 
róla kimutatás. 

Nosza József polgármester elmondja, hogy 6 hónap próbaüzem után kerül sor a tejes 
elszámolásra, addig az itt lévő pénz biztosít fedezetet az estleges problémák 
megoldására. 

Harmadik napirendi pont: A 2009. évi szemétszállítási díjtétel megállapítása.

Nosza József polgármester elmondja, hogy a novemberi ülésen már tárgyalták a 
szemétszállítási díjat. A vállalkozótól kértek kiegészítést az előterjesztéséhez. A telep 
használatával kapcsolatosan nincs változást. Jogszabály alapján 07.15-ig lehet a helyi 
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telepen elhelyezni a hulladékot, utána be kell azt szállítani Békéscsabára. Jogszabály 
írja elő a heti szállítási gyakoriságot. Ez alapján számolva az éves díj 8.800.- Ft. 

Kovács László képviselő a Pénzügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottság részletesen 
áttekintette a kérdést. A bizottság javasolja, hogy a 2009. éves díj 8.800.- Ft legyen, és
nem javasol díjkedvezményt. 

Nyíri László képviselő a Művelődési, Sport és Szociális Bizottság elnöke elmondja, hogy a 
bizottság próbált díjkedvezményre lehetőséget keresni. A szolgáltatás kötelező és 
szoros a szabályozása, ez nehezíti az eseti vagy alanyi kedvezmény kidolgozását. A 
bizottság nem javasol díjkedvezményt megállapítani. 

Smiri László képviselő az Ügyrendi Bizottság elnöke elmondja, hogy a jelenlegi 
jogszabályok alapján 8.800.- Ft-os díjat javasolnak megállapítani, és nem javasolnak 
kedvezményt bevezetni. 

Mikó Imre képviselő fenntartja a véleményét. Tudja, hogy éves díjat kell meghatározni a 
rendeletben. Úgy gondolja, hogy jövő évtől a szolgáltató próbáljon differenciálni.

Nosza József polgármester elmondja, hogy ez minden évben felvetődik, de még nem találtak 
rá megoldást. 

Nyíri László képviselő úgy látja, hogy hiába kötelező a heti szemétszállítás, nem csökken az 
illegális szemételhelyezés. Sok udvaron lát felhalmozott szemetet. Félő, hogy ha 
mindenki a saját maga által közölt hulladékmennyiség után fizetne, akkor nőne az 
illegális hulladék elhelyezés mértéke. 

Mikó Imre képviselő elmondja, hogy ő azok védelmébe szólt, akik nem helyeznek el 
illegálisan hulladékot. 

Bácskay Tamás alpolgármester egyetért az elhangzottakkal. Szeretne a hulladék és az 
igazságosság kérdés végére pontot tenni, mérni kell a mennyiséget. A vállalkozóra kell
nyomást gyakorolni, hogy oldja meg a kérdést. 

Nosza József polgármester elmondja, hogy a település tagja egy konzorciumnak, melynek 
célja, hogy csak a nem újrahasznosítható hulladék legyen elszállítva. Ez is segítené a 
költségek csökkentését, de ez még jó időbe telik. 

Nyíri László képviselő elmondja, hogy a tájékoztatás területén el vannak maradva. A 
műanyag nem égethető, illegális, mégis sokan megteszik. 

Nosza József polgármester javasolja, hogy a szilárd hulladék kapcsolatos rendelet tervezetét 
fogadják el úgy, hogy nem vezetnek be díjkedvezményt. 

Javaslatára a Képviselő-testület 10 igen szavazattal - ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül - az alábbi rendeletet alkotja:
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Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete 

1/2009(               )
önkormányzati rendelete

a települési szilárd hulladékkal kapcsolatos 
hulladékkezelési helyi közszolgáltatásról szóló

18/2001(XII.10) önkormányzati rendelete

módosításáról

(A rendelet szó szerinti szövege a jegyzőkönyv mellékletét képezi.)

Negyedik napirendi pont: A vállalkozó háziorvosok, fogorvos által az önkormányzatnak 
fizetett költségtérítés felülvizsgálata.

Nosza József polgármester elmondja, hogy 2008. évben az összes kiadás 89 %-át fizették az 
orvosok, ami bruttó 68.400.- Ft volt. Az orvosokkal tárgyaltak a 2009. évi 
hozzájárulás összegéről. Kérik, hogy a takarítási költséget az önkormányzat fizesse, és
csak a dologi kiadásokhoz kelljen hozzájárulniuk. A háziorvosokkal havi bruttó 
54.000.- Ft-ban egyeztek. 

Kovács László képviselő a Pénzügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottság javasolja a 
kiadott anyagban szereplő havi bruttó 59.100.- Ft/hó/körzet rendelő fenntartási 
hozzájárulás megállapítását. 

dr. Mieczynszky Ernő képviselő, háziorvos elmondja, hogy azért kérték, hogy az 
önkormányzat fizesse a takarító költségét, mivel az orvosi rendelők önkormányzati 
tulajdonú épületben vannak. Mivel tavaly 89 %-át fizették a fenntartási költségeknek, 
ezért akarják 2009-ben is a 89 %-át fizetni. Kéri a képviselőket, hogy havi bruttó 
54.000.- Ft-ban állapítsák meg a rendelő fenntartási hozzájárulás összegét. 
Az elmondottakat dr. Bíró Ibolyával egyeztetve mondta. 
Elmondja, hogy az egészségügy egy helyben topog, nehezíti az életüket a gazdasági 
válság is.

Nosza József polgármester elmondja, hogy így is 68.000-ről 59.000-re való csökkentés a 
téma, bár a dologi kiadások nem csökkentek. 

Széplaki Zoltán képviselő elmondja, hogy költségvetési hiány van. Úgy gondolja, hogy a 
háziorvosokat ne közvetlenül pénzzel támogassák, hanem pl. pályázati lehetőségeket 
keresve, és használva az épület szigetelésével, fűtési mód változtatásával történő 
költségcsökkentéssel. 

Nosza József polgármester javaslatára a Képviselő-testület 9 igen szavazattal, 1 
ellenszavazattal, tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozza: 

2/2009.(I.29.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 
a háziorvosok, fogorvos által fizetendő rendelő fenntartási 
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hozzájárulás összegét 2009. évben 49.250.- Ft + áfa/hó, 
azaz havi 59.100.- Ft-ban határozza meg. 

A Képviselő-testület megbízza a polgármestert a háziorvosokkal, fogorvossal
(február 01-től) kötött a házi-, illetve fogorvosi feladatok egészségügyi 

vállalkozási formában történő ellátására vonatkozó szerződés 
módosításával.

Határidő: 2009. február 15.
Felelős: Nosza József polgármester 

Ötödik napirendi pont: Az önkormányzat 2009. évi költségvetésének tárgyalása (I. forduló).

Nosza József polgármester elmondja, hogy elkészült a 2009. évi költségvetés tervezete, 
melynek a bevételi főösszege 403.794.855.- Ft, kiadási főösszege 413.857.000.- Ft. 
Így jelenleg a hiány 10.062.145.- Ft. Ebből a működési oldal hiánya 5.804 eFt, a 
felhalmozási oldal hiánya 4.258 eFt. 
Elmondja, hogy az Alapszolgáltatási központ kistérségi együttműködés keretében 
történő ellátására készült egy kimutatás. Javasolja, hogy az intézményt jelenlegi 
formájában működtessék tovább. 
Elmondja, hogy az óvodában a gyermeklétszám csökken. Felmerült egy egységes 
bölcsőde-óvoda létrehozásának a lehetősége, de az ezzel kapcsolatos végrehajtási 
rendelet még nem jelent meg. 
Az óvodában egy bölcsődei csoport indításához szükséges az igényfelmérés. 
Az iskola akadálymentesítési pályázata nem nyert, viszont a 2177/2008 Kormány 
határozat alapján – a lehetőségre Nagy László országgyűlési képviselő hívta fel a 
figyelmét – nyertek 40 millió Ft az iskola akadálymentesítésére. 
Szükségesnek tartja, hogy megfogalmazzák a pályázati célokat. A DAOP-on lehetőség
lesz belterületi útépítésre pályázni a belterületi gyűjtő utakra. A többi burkolatlan útra 
pályázhatnak a TEKI keretében. A LEKI keretében 15-20 milliós támogatás nyerhető, 
mely 25 millió Ft-os beruházást jelent, itt gondolt az iskola nyílászáróinak cseréjére. 
Nem hiszi, hogy egy EU-s pályázaton – a pontozási rendszer miatt - nyerni tudnának. 
A fűtési költségek csökkentése terén felmerült az alternatív energia használata, 
melyhez kapcsolódóan szalmabrikettről kapott információkat. Erről a következő ülésre
részletes anyaggal készül. 

Kovács László képviselő a Pénzügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottság javasolja a 
Képviselő-testületnek, hogy 2009. évi költségvetési javaslat a II. fordulós tárgyalásra 
az alábbiak szerint kerüljön előterjesztésre:
Készüljön igényfelmérés a Napköziotthonos Óvodában indítandó integrált bölcsődei 
csoportra vonatkozóan. A költségvetési előterjesztés a felmérés eredményének 
figyelembe vételével készüljön. 
Az Általános Iskola és Alapfokú Művészetoktatási Intézmény vizsgálja felül az 
alkalmazotti létszámát, a jóváhagyott tantárgyfelosztásának megfelelően. 
Az Alapszolgáltatási Központ a jelenlegi szervezeti formájában működjön tovább. 
A vidéki gazdaság és lakosság számra nyújtott alapszolgáltatások körében a kistérségi 
közlekedési szolgáltatások fejlesztésére igénybe vehető támogatással megvalósuló 
autóbusz üzemben tartására vonatkozó szabályzat készüljön el.
Készüljön az intézmények alternatív fűtési megoldására vonatkozó előterjesztés. 
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Kerüljön megvizsgálásra a napköziotthonos konyha jelenlegi funkcióin kívüli 
hasznosítás lehetősége. 
A felhalmozási bevételek céltartalékot képezzenek. 
A költségvetési egyensúly megteremtése érdekében ismételten át kell tekinteni a 
működési bevételeket és kiadásokat. A felhalmozási egyenlegnél jelentkező 4.258 eFt-
os hiány az önkormányzat által a Víziközmű Társulat részére átadott szennyvíz III. 
beruházás utáni fizetési kötelezettség átütemezésével egyensúlyba hozható. 

Nyíri László képviselő a Művelődési, Sport és Szociális Bizottság elnöke elmondja, hogy a 
bizottság javasolja, hogy vizsgálják meg egy bölcsődei csoport működtetésének a 
lehetőségét. A bizottság javasolja, hogy az Alapszolgáltatási Központ jelenlegi 
formájában működjön tovább. 

Smiri László képviselő az Ügyrendi Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottság támogatja a 
Pénzügyi Bizottság javaslatát. 

Bácskay Tamás alpolgármester elmondja, hogy egyetért a Pénzügyi Bizottság javaslatával. 
Furcsának tartja, hogy ilyen könnyedén jutottak 40 millió Ft támogatáshoz. Kellett 
ehhez pályázat, testületi határozat? Milyen célokra lehetett volna kérni?

Nosza József polgármester elmondja, hogy Nagy László országgyűlési képviselő hívta fel a 
figyelmét erre a lehetőségre. A Miniszterelnöki Hivatalhoz kellett egy projekt 
javaslatot benyújtani. Azért gondolta az iskola akadálymentesítésére, mivel kötelező 
megtenni és határidőhöz kötött, támogatás nélkül pedig nem képesek rá. Az útépítés 
viszont önkéntes feladat. 
A támogatási szerződés aláírása még folyamatban van. A Képviselő-testületnek 
határozatot kell hozni arról, hogy tudomásul veszi a támogatás feltételeit. Elszámolni 
2010. december 31-ig kell. 

dr. Mieczynszky Ernő képviselő kérdezi, hogy mekkora támogatásra pályáztak a nyeretlen 
pályázattal? Ennek a támogatási pénznek van hozama? A Miniszterelnöki Hivatal 
vagy a Minisztérium adta a támogatást? Mire használható fel?

Nosza József polgármester elmondja, hogy a támogatás csak a projektben megjelöl célra 
használható fel, mely elegendő az akadálymentesítésre. Ide tartozik a tervek 
elkészíttetése, a közbeszerzés lebonyolítása, az akadálymentesítés (rámpák, WC-k) a 
villanykapcsolók áthelyezése, és még több minden ide sorolható. 
A pénz jelenleg le van kötve, hogy az elért kamattal miként élhetnek, azt majd a 
támogatási szerződésből tudják meg. 

Mikó Imre képviselő elmondja, hogy a nyeretlen pályázatban 180 millió Ft támogatásra 
pályáztak, mely komplex felújítást tartalmazott. Ennek csak örülni lehet. 

Nosza József polgármester javaslatára a Képviselő-testület 10 igen szavazattal - ellenszavazat
és tartózkodás nélkül - az alábbi határozatot hozza: 

3/2009.(I.29.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 

tudomásul vette a 2177/2008.(XII.18.) Kormány határozatban
az önkormányzat számára jóváhagyott 40.000.000.- Ft támogatást. 
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A Képviselő-testület vállalja, hogy a támogatás összegét 
Köröstarcsa Község Önkormányzata Általános Iskola 

és Alapfokú Művészetoktatási Intézmény akadálymentesítésére
használja fel. 

Határidő: azonnal
Felelős: Nosza József polgármester 

Nosza József polgármester javaslatára a Képviselő-testület 10 igen szavazattal - ellenszavazat
és tartózkodás nélkül - az alábbi határozatot hozza: 

4/2009.(I.29.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 

megbízza a polgármestert és a jegyzőt, hogy a
2009. évi költségvetési javaslat a II. fordulós tárgyalásra

az alábbiak szerint kerüljön előterjesztésre:

1. Készüljön igényfelmérés a Napköziotthonos Óvodában indítandó integrált 
bölcsődei csoportra vonatkozóan. A költségvetési előterjesztés a felmérés 
eredményének figyelembe vételével készüljön. 

2. Az Általános Iskola és Alapfokú Művészetoktatási Intézmény vizsgálja felül az
alkalmazotti létszámát, a jóváhagyott tantárgyfelosztásának megfelelően. 

3. Az Alapszolgáltatási Központ a jelenlegi szervezeti formájában működjön 
tovább. 

4. A vidéki gazdaság és lakosság számra nyújtott alapszolgáltatások körében a 
kistérségi közlekedési szolgáltatások fejlesztésére igénybe vehető támogatással
megvalósuló autóbusz üzemben tartására vonatkozó szabályzat készüljön el.

5. Készüljön az intézmények alternatív fűtési megoldására vonatkozó 
előterjesztés. 

6. Kerüljön megvizsgálásra a napköziotthonos konyha jelenlegi funkcióin kívüli 
hasznosítás lehetősége. 

7. A felhalmozási bevételek céltartalékot képezzenek. 
8. A költségvetési egyensúly megteremtése érdekében ismételten át kell tekinteni 

a működési bevételeket és kiadásokat. A felhalmozási egyenlegnél jelentkező 
4.258 eFt-os hiány az önkormányzat által a Víziközmű Társulat részére átadott 
szennyvíz III. beruházás utáni fizetési kötelezettség átütemezésével 
egyensúlyba hozható. 

Határidő: 2009. február 26
Felelős: Nosza József polgármester 
Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna jegyző 

Hatodik napirendi pont: A köztisztviselői teljesítmény követelmények alapját képező 
célokról döntés.
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Smiri László képviselő az Ügyrendi Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottság 
hosszasan és részletesen tárgyalta a napirendet. Elfogadásra javasolják az 
előterjesztést. 

Nosza József polgármester javaslatára a Képviselő-testület 10 igen szavazattal - 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül - az alábbi határozatot hozza: 

5/2009.(I.29.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 

jóváhagyja a köztisztviselői teljesítménykövetelmények
alapját képező 2009. évi célokat.

(A köztisztviselői teljesítménykövetelmények alapját képező célok
a jegyzőkönyv mellékletét képezi.)

Határidő: folyamatos illetve 2009. december 31
Felelős: Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna jegyző 

Nosza József polgármester javaslatára a Képviselő-testület 10 igen szavazattal - ellenszavazat
és tartózkodás nélkül - az alábbi határozatot hozza: 

6/2009.(I.29.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 
jóváhagyja a jegyző 2008. évi teljesítménykövetelményének 

értékeléséről szóló tájékoztatót.

(Az értékelés a jegyzőkönyv mellékletét képezi.)

Hetedik napirendi pont: Testvér települési kapcsolatfelvétel keretének meghatározása.

Nosza József polgármester elmondja, hogy beszélt Gyimesfelsőlok polgármesterével, aki nem
zárkózik el a kapcsolattól. Szeretné, hogy ne járjanak úgy, mint Orom 
testvértelepülésükkel, hogy a kapcsolat ellaposodjon. Sajnos csak 1-2 képviselő ápolja 
a kapcsolatot Orommal. 
Belemélyedt a kutatásba, mire lehetne építeni a testvér települési kapcsolatot, nem 
igen talált a két település életében kapcsolódási pontokat. 

Nyíri László képviselő a Művelődési, Sport és Szociális Bizottság elnöke elmondja, hogy 
köztudott, hogy Orommal 10 éve van testvér települési kapcsolatuk. Szép, hogy ez a 
kapcsolat a nehézségek ellenére is ennyi ideig fennmaradt. A két település közötti 
látogatások száma lecsökkent. Az erdőtarcsai lendületes kapcsolat is erőt vesztett. . 
Nehéz toborozni egy busz megtöltéséhez elegendő lakost. Gyimesfelsőlokkal eddigi 
kapcsolatuk, hogy 2-3 ember 1-2 alkalommal találkozott, de az információ áramlás 
mindig megrekedt. Úgy gondolja, hogy a jó kapcsolat a civil részvételt feltételezné. 
Próbálják a jelenlegi kapcsolataikat erősíteni, színesíteni. 
A bizottság javasolja, hogy a civil szervezetek fórumán foglalkozzanak a kérdéssel, 
hátha kap egy olyan impulzust ez a dolog, mely növelné az aktivitást. 
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Bácskay Tamás alpolgármester támogatja, hogy a testvér települési kapcsolatot fejlesszék, 
mivel sok lehetőség rejlik benne. 

Nosza József polgármester elmondja, hogy a bizottsági ülésen nem alakult ki szakmai 
diskurzus. A civil fórumon keresztül próbálják megszondázni a lakosságot. 
Egy kapcsolatból nem csak előny származik, hanem adni is kell. Úgy gondolja, hogy 
szükséges a lakossági egyeztetés, javaslatok nélkül nem lehet tovább menni. A 
képviselők is foglaljanak állást, mit tudnának belevinni a történetbe. A bizottsági 
ülésen jelen volt az iskola és óvoda vezetője is, őket is kérték a részvételre. 

Smiri László képviselő elmondja, hogy a testület részéről egyetlen ötlet volt, Gyimesfelsőlok.
A Képviselő-testület is dönthet, hogy milyen irányba szeretne menni. Lehet akár 3 
testvér településük is, és majd meglátják, hogy működik-e a dolog. Bármire lehet 
alapozni egy kapcsolatot. 
Az iskolába milyen nyelvet tanulnak? Németet? Akkor meg kell nézni, hogy egy 
német nyelvterületen lévő testvér települési kapcsolat kialakítható, finanszírozható-e?

Kurilla Olivér képviselő elmondja, hogy egy testvér települési kapcsolat nem csak 
rendezvénylátogatásra alapulhat, hanem pl. cserediák kapcsolatra. 

dr. Mieczynszky Ernő képviselő elmondja, hogy Nyíri képviselő ott folytatja, ahol a 
bizottsági ülésen abbahagyta. A múlton sír. A bizottság lényegében kettészakadt az 
ülésen. Persze, hogy a bizottságnak nincs javaslata, mikor a polgármester 8 hónap alatt
nem tett semmit a kapcsolat kialakításáért. Szétszórják a felelősséget, áthárítják a 
civilekre. Nem hiszi, hogy nincs értékük, amit meg lehetne mutatni. Nem remete 
népség ők, akik nem tudják befogadni mások értékeit. 

Széplaki Zoltán polgármester elmondja, hogy nem tudja támogatni a Gyimesfelsőlokkal való
testvér települési kapcsolatot, még korai lenne. Először fel kell mérni, hogy van-e 
igény rá. Az elhangzottak nem szívderítőek egy kapcsolat terén. A friss lehetőségeket 
jobban szerették. Változott a pénzügyi helyzet is mindkét településen. Amíg ingyen 
volt az utazás, addig két busz is megtelt, de mióta fizetni kell nem akarnak utazni. Az 
oromi kapcsolatot nehezíti a vízum igénylése is. 
A költségvetési tervezetben 300 eFt van tervezve a testvér települési kapcsolatokra. 
Orom 160 km, Erdőtarcsa 200 km, Gyimesfelsőlok pedig 500 km távolságra van. A 
delegációkat el kell szállásolni, és el kell látni mindkét fél részéről. 
Hogyha megkérdezik a civileket, hogy akarnak-e testvér települést, persze, hogy 
akarnak. De jobban át kell ezt gondolni. Aktívabbnak kell lenni. 2 éve ez a testület 
van, de van olyan képviselő aki még nem volt a testvér településen. 

Kurilla Olivér képviselő elmondja, hogy Smiri képviselőt támogatja. Nyelvtanuláshoz, 
sporthoz is lehet kötni a kapcsolatot, nem csak látogatásra alapozni. A kiadott 
anyagban szerepelnek szempontok, lehetőségek. A civilekre sem hagyatkozhatnak 
mindenben. Ez a téma kapcsolódik ahhoz, amit a bejelentéseknél szeretne előadni. 
Úgy látja, hogy most nincs is miről dönteni.

Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna jegyző elmondja, hogy a Művelődési, Sport és Szociális 
Bizottság javaslata, hogy a civil fórumon egyeztessenek, hogy milyen területen 
tudnának, szeretnének kapcsolatot kialakítani. 
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dr. Mieczynszky Ernő képviselő elmondja, hogy a napirend előadója a polgármester. Neki 
kellett volna egy anyagot előterjesztenie. 

Nosza József polgármester úgy gondolja, hogy a kiadott anyag indító jellegű. Nem tartaná 
jónak, hogy csak a Képviselő-testület döntsön a kérdésben. Egy kapcsolatnak 
működnie is kellene. 

Smiri László képviselő egyetért a polgármesterrel, egy kapcsolatot meg kell tölteni 
tartalommal. 

Molnár Sándor képviselő úgy látja, hogy nincs rá pénz, az előterjesztés 12. oldalán leírtakat 
figyelembe véve. 

Nyíri László képviselő elmondja, hogy ez egy önkéntes kapcsolat felvétel. A szándék 
megvan, de az aktivitás hiányzik. Úgy látja, hogy mindig csak a kezdő lendület van 
meg, de a későbbi aktivitás hiányzik. Sajnos ha jöttek vendégségbe látogatók, akkor 
úgy kellett összevadászni pár embert, aki foglalkozik velük. 

dr. Mieczynszky Ernő képviselő véleménye szerint az a gond, hogy még a bizottság elnöke 
is nyűgnek érzi az egész dolgot. Úgy gondolja, hogy kulturális kapcsolatot kell építeni,
sport területén lehetne együttműködni. 

Nosza József polgármester javaslatára a Képviselő-testület 10 igen szavazattal - ellenszavazat
és tartózkodás nélkül - az alábbi határozatot hozza: 

7/2009.(I.29.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 

felkéri a februári civil fórum résztvevőit, hogy
nyilvánítsanak véleményt az újabb testvértelepülési 
kapcsolat kialakításáról és arról, hogy a szervezetek

milyen formában tudnak bekapcsolódni az önkormányzat
testvértelepülési kapcsolataiba. 

Határidő: 2009. február 12. 
Felelős: Nosza József polgármester 

Nyolcadik napirendi pont: Bejelentések.

Nosza József polgármester bejelentésében elmondja, hogy benyújtásra került a TÁMOP 3.1.4
pályázat kompetencia alapú oktatás bevezetésére. 100 %-os támogatás nyerhető 
továbbképzésekre, eszközfejlesztésre. 
A pályázat megírásához szükséges volt szakértőt alkalmazni. Sikerdíjas szerződést 
kötöttek a MAPI Zrt-vel. 
Szükséges volt a pályázathoz módosítani a Közoktatási Esélyegyenlőségi Tervet. Kéri 
a képviselőket a terv jóváhagyására. 

Nyíri László képviselő a Művelődési, Sport és Szociális Bizottság elnöke elmondja, hogy 
egyre több a halmozottan hátrányos helyzetű gyermek, család. Bizonyos módszerek és
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tematikák elengedhetetlenek. 

Nosza József polgármester javaslatára a Képviselő-testület 10 igen szavazattal - ellenszavazat
és tartózkodás nélkül - az alábbi határozatot hozza: 

8/2009.(I.29.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 

Köröstarcsa község Közoktatási Esélyegyenlőségi Programjának
részét képező Közoktatási Esélyegyenlőségi Intézkedési Tervét

elfogadja. 
Ezzel egyidejűleg a 139/2008.(VI.19.) kt. számú határozatával elfogadott

Általános Iskola és Alapfokú Művészetoktatási Intézmény 
Esélyegyenlőségi Programját hatályon kívül helyezi. 

(A Közoktatási Esélyegyenlőségi Intézkedési Terv a jegyzőkönyv mellékletét képezi.)

Nosza József polgármester következő bejelentésében elmondja, hogy a szélessávú internet 
hálózat kiépítése már régóta folyamatban lévő program. 2006-ban elnyerték hozzá a 
támogatást kistérségi szinten. A projekt teljes költsége 333 millió Ft. Idei évtől már 
működni fog a rendszer. Egyelőre még csak önkormányzati szinten, de később a 
lakosság is csatlakozhat hozzá, és akkor az előfizetők arányában az ár csökkenni fog. 
Egyelőre szolgáltatási szerződést kell kötni az Antenna Zrt és a PolarNet Kft-vel. 

Smiri László képviselő kérdezi, hogy mit nyújt ez a rendszer? A PolarNet milyen székhelyű 
cég?

Nosza József polgármester válaszában elmondja, hogy a PolarNet Kft. mezőberényi cég. A 
szélessávú internet így Kistérségi hálózaton keresztül valósul meg, melyet egyelőre 
csak az intézmények vehetnek igénybe. 

Kovács László képviselő a Pénzügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottság javasolja, 
hogy a bízzák meg a polgármestert a szerződés aláírásával. 

Nyíri László képviselő a Művelődési, Sport és Szociális Bizottság elnöke elmondja, hogy a 
bizottság is javasolja, hogy bízzák meg a polgármestert a szerződés aláírásával. 

Nosza József polgármester javaslatára a Képviselő-testület 10 igen szavazattal - ellenszavazat
és tartózkodás nélkül - az alábbi határozatot hozza: 

9/2009.(I.29.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 

elfogadja az Antenna Hungaria Zrt. és a PolarNet Kft.
szolgáltatási szerződéseit és megbízza a polgármestert a

szolgáltatási szerződések aláírásával. 

Határidő: 2009. február 28. 
Felelős: Nosza József polgármester 
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Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna jegyző bejelentésében elmondja, hogy az alkotmánybíróság 
határozatával megsemmisítette a luxusadóról szóló törvényt, így szükséges a helyi 
rendeletet hatályon kívül helyezni. 

Kovács László képviselő a Pénzügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottság javasolja a 
rendelet hatályon kívül helyezését. 

Nosza József polgármester javaslatára a Képviselő-testület 10 igen szavazattal - ellenszavazat
és tartózkodás nélkül - az alábbi rendeletet alkotja:

Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testületének

2/2009.(           )
önkormányzati rendelete

a luxusadóról szóló
9/2006(IV. 28.)

önkormányzati rendelete

hatályon kívül helyezéséről

(A rendelet szó szerinti szövege a jegyzőkönyv mellékletét képezi.)

Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna jegyző következő bejelentésében elmondja, hogy a testület 
döntése alapján aláírásra került az adásvételi szerződés Győri Sándorné telekvásárlási 
ügyében. A földhivatal elutasította a tulajdonjog bejegyzését, mert az eladott területek 
közterületnek minősülnek. Rendeletben a minősítést meg kell változtatni 
forgalomképesre. Ezt tartalmazza a rendelet tervezet. 

Kovács László képviselő a Pénzügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottság támogatja a
rendelet módosítását. 

Nosza József polgármester javaslatára a Képviselő-testület 10 igen szavazattal - ellenszavazat
és tartózkodás nélkül - az alábbi rendeletet alkotja:

Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete 

3/2009.(              )
önkormányzati rendelete

az Önkormányzat 2007. évi gazdálkodásának 
zárszámadásáról szóló 

6/2008(IV.25.) önkormányzati rendelet 
módosításáról

(A rendelet szó szerinti szövege a jegyzőkönyv mellékletét képezi.)
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Nosza József polgármester bejelentésében elmondja, hogy a Képviselő-testület decemberben 
hozott egy határozatot a DAREH KEOP pályázat kapcsán. Tévesen értelmezte a 
település által fizetendő hozzájárulás meghatározását. Nem csak a II. ütemre, hanem 
az I. ütemre is kell hozzájárulást fizetniük. Így a 75.- Ft/lakos összeg mellé még 70.- 
Ft/lakos összeget is meg kell fizetni, és erről testületi határozat szükséges. 

Kovács László képviselő a Pénzügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottság javasolja a 
határozat meghozatalát. 

Nosza József polgármester javaslatára a Képviselő-testület 10 igen szavazattal - ellenszavazat
és tartózkodás nélkül - az alábbi határozatot hozza: 

10/2009.(I.29.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 

a DAREH Társulás által benyújtott KEOP-2.3.0/1F kódszámú
pályázat I. üteméhez szükséges önrészt, 70.- Ft x 2852 fő 

(csatlakozáskor figyelembe vett lélekszám), 
azaz 199.640.- Ft összegben a 2009. évi 

költségvetési rendeletében biztosítja.

Határidő: azonnal
Felelős: Nosza József polgármester 

Nosza József polgármester következő bejelentésében elmondja, hogy a kikötő bérlete lejár, 
ezért javasolja az üzemeltetést megpályáztatni úgy, hogy a februári ülésen már dönteni
tudjanak a kérdésben. Elkészített egy pályázati kiírást, kéri a képviselő tegyenek 
kiegészítéseket, amennyiben azt szükségesnek látják. 

Nyíri László képviselő elmondja, hogy a jelenlegi bérlő által történő működtetés némi 
kritikára ad lehetőséget. A bérlőnek tartozása is halmozódott fel. 

Molnár Sándor képviselő úgy látja, hogy a kikötő kitörési pont lehet a településnek, ezért 
megyei szinten javasolja meghirdetni az üzemeltetést. 

Bácskay Tamás alpolgármester egyetért ezzel. A Körösben keresni kell a lehetőségeket. 
Javasolja a pályázati kiírásba belevenni a sétahajózás lehetőségét is. 

Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna jegyző elmondja, hogy a hajózás nem kapcsolódik az 
üzemeltetéshez, ne kössék hozzá. Elképzeléseket javasol kérni róla. 

dr. Mieczynszky Ernő képviselő úgy tudja, hogy már van érdeklődő. Ez nem elegendő? 
Feltétlen szükséges megyei szinten hirdetni az üzemeltetést?

Nosza József polgármester elmondja, hogy már 3 helyi és egy vidéki érdeklődő is volt. 

Smiri László képviselő elmondja, hogy a lakossági fórumon is szó volt róla, hogy a helyi 
vállalkozásokat támogassák. A megyei szintű hirdetéssel a helyiek esélye romlik. 
Javasolja, hogy a helyi érdeklődőket juttassák előnyhöz. 
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Molnár Sándor képviselő elmondja, hogy nem tudott az érdeklődőkről. Visszavonja a 
megyei szinten történő hirdetésre a javaslatát. 
Javasolja, hogy a kaukció mértékét úgy határozzák meg, hogy 3 havi bérleti díj, 
minimum 100.000.- Ft. 
Hogyan fognak dönteni a pályázók között?

Nosza József polgármester elmondja, hogy a testület dönti el, kibe helyezi a bizalmat. 

Javaslatára a Képviselő-testület 10 igen szavazattal - ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül - az alábbi határozatot hozza: 

11/2009.(I.29.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 
a csónakkikötő és szabadstrand üzemeltetésére vonatkozó

pályázati kiírásban szerepeljen, hogy a fejlesztési elképzelés
terjedjen ki a körösi sétahajózáshoz kapcsolódó lehetőségekre is. 

Nosza József polgármester javaslatára a Képviselő-testület 6 igen szavazattal, 4 
ellenszavazattal, tartózkodás nélkül - az alábbi határozatot hozza: 

12/2009.(I.29.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 
a csónakkikötő és szabadstrand üzemeltetésére vonatkozó
pályázati kiírásban kaucióként 3 havi bérleti díj, minimum

100.000.- Ft szerepeljen. 

Nosza József polgármester javaslatára a Képviselő-testület 10 igen szavazattal - ellenszavazat
és tartózkodás nélkül - az alábbi határozatot hozza: 

13/2009.(I.29.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 
a csónakkikötő és szabadstrand üzemeltetésére vonatkozóan

pályázatot ír ki. 

(A pályázati kiírás a jegyzőkönyv mellékletét képezi.)

Határidő: 2009. február 04.
Felelős: Nosza József polgármester 

Kurilla Olivér képviselő bejelentésében elmondja, hogy január 23-án megtartásra került a 
„Köröstarcsáért tenni akarók” Fóruma, melyre sokan eljöttek. Örült, hogy többeket 
érdekel mi lesz a település jövője, mert nem sok információ van a lehetőségekről. 
Rengeteg ötlet felvetődött a fórumon, melyet a Képviselő-testületnek át kell gondolni, 
és próbálják megállítani a lakosságszám csökkenést. 
Előrelépést jelentene a turizmus fejlesztése, és a munkahelyteremtés. 
Azt szűrte le, hogy akik úgymond gondolkodnak Köröstarcsába, azok szemléletváltást 
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várnak el a Képviselő-testülettől és a lakosoktól is. 
Munkahelyteremtés területén eddig nem volt előremozdulás. A helyi dolgokra kell 
építeni. A vállalkozások segítése vetődött fel. Rengeteg papírmunkával nőnek a 
feladatok, melyek nem a termelést segítik. A pályázati lehetőségek figyelése és 
megírása tekintetében segítséget várnának. Minél több beruházásnál a helyi 
dolgozókat kellene előnyben részesíteni. 
Vannak olyan értékeik, melyek a sajátjuk. A horgászat, a vadászat lehetősége. 
Felvetődött a cserediák kapcsolat kialakítása. 
Úgy látja, hogy nem megfelelően propagált a település, kevés hír jelenik meg róluk a 
megyei újságba. De látja, hogy a honlap fejlődik. Felmerült egy ötletláda kihelyezése 
is. A település virágosítására is volt ötlet. Felvetődött a régóta fennálló halász-horgász 
konfliktus is. Úszásoktatást kellene biztosítani a diákoknak. Sétahajózás került szóba, 
pl. bérlés útján. Munkahelyteremtés érdekében irodahelyiségek építésével próbáljanak 
szellemi munkahelyeket ide csábítani. 
Tudja, hogy a településről van több kiadványban szó, de ő ezekkel a hétköznapi 
életben nem találkozik. 
Kezdeményezni lehetne sorház építését. Reális lehetőségnek tartja, fel kell mérni van-
e rá jelentkező fiatal vagy idősebb korosztályban, akik lakásvásárlás előtt állnak, vagy 
a nagyobbat szeretnék lecserélni kisebbre. Úgy gondolja ez nem elvetendő gondolat. 
Sokan ingáznak a munkahelyük és lakásuk között. Talán egy helyi busz vagy közös 
használatú autó könnyítené a munkába járást. 
A település jövője mindannyijuk felelőssége. Nem feltétlenül az önkormányzattól vár 
segítséget, de partnerséget igen. 
Bácskay alpolgármesterrel próbáltak határozati javaslatokat összeállítani. Az Ügyrendi
Bizottsági ülésen átnézték, hogy melyik témával melyik bizottságnak kellene 
foglalkozni. 
Ezeket kívánja felsorolni és megvitatni. 

Mikó Imre képviselő elmondja, hogy ezeket a dolgokat át kell gondolni. Célszerű lenne, ha 
írásban kapnának róluk előterjesztést. 

Bácskay Tamás alpolgármester elmondja, hogy ezek még csak témák. Azt kell eldönteni, 
hogy foglalkozzanak-e velük. 

Smiri László képviselő elmondja, hogy az Ügyrendi Bizottsági ülésen végignézték a témákat.
Javasolja, hogy ezeket osszák szét a bizottságoknak, és készüljenek írásos 
előterjesztések. 

Nosza József polgármester úgy gondolja, hogy mindegyik témával érdemes foglalkozni, de 
ahhoz írásos anyag szükséges. 

Felteszi szavazásra Mikó képviselő javaslatát, mely szerint írásos anyag készüljön, és 
utána tárgyalják a témákat. 

5 képviselő igennel, 5 képviselő nemmel szavazott, ezért a polgármester technikai 
szünetet rendel el. 

A szünet után a polgármester elmondja, hogy Mikó képviselő visszavonta a javaslatát. 
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Javaslatára a Képviselő-testület 10 igen szavazattal - ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül - az alábbi határozatot hozza: 

14/2009.(I.29.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 

a „Köröstarcsáért tenni akarók” fórumon elhangzott javaslatok 
bizottsági tárgyalásokra történő kijelölésről

jelen ülésen dönt. 

Határidő: azonnal

Kurilla Olivér képviselő elmondja, hogy településmenedzser felvételén kellene 
elgondolkozni. A Pénzügyi Bizottság vizsgálja meg egy fő településmenedzser 
alkalmazásának a lehetőségét.

Bácskay Tamás alpolgármester elmondja, hogy a település propagálását szélesebb körben 
meg kell tenni. Kérjenek árajánlatot nyomdaipari vállalkozástól a költségek 
tekintetében. A honlapot tovább kell fejleszteni, melyre esetleg felkerülhetnének a 
helyben eladó ingatlanok is. Ezt tárgyalja a Művelődési, Sport és Szociális Bizottság. 

Kurilla Olivér képviselő elmondja, hogy egy kiadvány esetleges megtöltéséhez szükséges 
minden önkormányzati intézmény bemutatására vázlatszerű anyag, mely tartalmazza a
működésüket, jövőre vonatkozó terveiket. Az iskola készítsen bemutató anyagot a 
tanórán kívüli foglalkozásairól illetve, hogy milyen lehetőségei vannak még e 
területen, amelyek megvalósíthatók lennének a jövőben. Az iskola írjon szakmai 
véleményt a cserediák kapcsolat lehetőségéről. A témát a Művelődési, Sport és 
Szociális Bizottság tárgyalja. 

Bácskay Tamás alpolgármester elmondja, hogy a sport és sportturizmus területén vizsgálják 
a sportpálya kihasználtságának növelési lehetőségeit. Vizsgálják meg edzőtáborok 
szervezésének lehetőségét, akár élsportolók számára is. Vizsgálják meg a vízi sportok 
– kajak, kenu – és úszásoktatás beindításának a lehetőségét. A témát a Művelődési, 
Sport és Szociális Bizottság tárgyalja. 
Kéri a hivatalvezetést, hogy készítsenek egy tájékoztató kiadványt a falusi 
vendégfogadás feltételeiről. 

Kurilla Olivér képviselő elmondja, hogy fel kell mérni bérlakás, irodaépítés és lakópark 
építés lehetőségeit illetve, hogy lenne-e rá igény. Ezt a témát a Pénzügyi Bizottság 
tárgyalja. 
Későbbiek folyamán a turizmus területén szolgáltató vállalkozásokat összehívva, össze
kell fogni az elképzeléseket a turizmus fejlesztése céljából. 

Bácskay Tamás alpolgármester elmondja, hogy a település összképének javítása céljából 
fásításba be kell vonni a lakosságot. Virágágyásoknak helyet kell találni, melynek 
bevirágosítását, gondozását meg kell hirdetni a lakosság körében. Ősszel pedig díjazni 
lehet az alkotásokat. Ezt a témát a Művelődési, Sport és Szociális Bizottság tárgyalja. 
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Nosza József polgármester javaslatára a Képviselő-testület 10 igen szavazattal - ellenszavazat
és tartózkodás nélkül - az alábbi határozatot hozza: 

15/2009.(I.29.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete 

a 2009. január 23-án megtartott lakossági fórumon
elhangzott javaslatok megvizsgálása céljából megbízza

1. a Pénzügyi Bizottságát, hogy vizsgálja meg egy fő településmenedzser 
alkalmazásának a lehetőségét.

2. a Művelődési, Sport és Szociális Bizottságát, hogy a település propagálása 
céljából kérjen ajánlatot a települést bemutató prospektusra vonatkozóan, és 
vizsgálja meg a honlapon történő köröstarcsai ingatlanértékesítési ajánlatok 
megjelentetésének lehetőségét.

3.
3/a.)   az önkormányzati intézményeket, hogy készítsenek bemutatkozó 
anyagot, amely felhasználható a települést bemutató prospektus 
összeállításánál. 
3/b.)   az iskola mutassa be a tanórán kívüli foglalkozásait, és mérjék fel, 
hogy milyen további lehetőségei vannak e területen, továbbá cserediák 
kapcsolatok kialakításában

4. a Művelődési, Sport és Szociális Bizottságát, hogy vizsgálja meg a sportpálya
kihasználtságát, továbbá a vízisportok beindításának, és az úszásoktatás 
beindításának a lehetőségét. Meg kell vizsgálni a sportolók, élsportolók 
edzőtáborozásának a lehetőségét. 

5. a Polgármesteri Hivatalát, hogy készítsen tájékoztatót, amelyben ismertetésre 
kerülnek a falusi vendégfogadás feltételei. 

6. a Pénzügyi Bizottságát, hogy mérje fel bérlakás, irodaépítés és lakópark 
építés lehetőségeit. 

7. a Művelődési, Sport és Szociális Bizottságát, hogy mérje fel az önkormányzat
lehetőségeit a falu összképének javítása területén, dolgozzanak ki javaslatot a 
település virágosítására vonatkozóan úgy, hogy a lakosság széles körét be 
lehessen vonni. 

Határidő: 2009. február 26.
Felelős: Kovács László Pénzügyi Bizottság elnöke

Nyíri László Művelődési, Sport és Szociális Bizottság elnöke
Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna jegyző 

Török Imre igazgató
Juhász Antalné óvodavezető

Smiriné Kokauszki Erika intézményvezető
Vértes Katalin intézményvezető 
Bencsikné Hudák Ilona védőnő

Smiriné Kokauszki Erika Szabó Károly Művelődési Ház és Könyvtár vezetője elmondja, 
hogy információs anyag kiadására nyertek támogatást egy pályázaton a kistérség 
keretében, mely tartalmazni fogja az intézmények, vállalkozások ismertetését, fotóját. 
A honlapon minden intézménye bemutatkozása megtalálható. Meglátása szerint ezeket
még pontosítani, egységesíteni lehet. 
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Nosza József polgármester megköszöni mindenkinek a munkáját és az ülést bezárja. 

K.m.f.

Nosza József Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna 
polgármester jegyző 
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